
2001年年年年2月月月月14日日日日(星期三星期三星期三星期三)
立法會會議席上立法會會議席上立法會會議席上立法會會議席上

劉千石議員就劉千石議員就劉千石議員就劉千石議員就“保障銀行小額存戶利益保障銀行小額存戶利益保障銀行小額存戶利益保障銀行小額存戶利益”
提出的議案提出的議案提出的議案提出的議案

議案措辭議案措辭議案措辭議案措辭

“本會關注部分銀行向小額存戶大幅提高收費，對長者和社會上弱勢社群造成影

響；為了提高銀行收費政策的透明度及保障存戶利益，本會促請政府為《銀行營

運守則》提供法定效力，明確訂定違規罰則，並同時研究應否透過立法監管銀行

收費。”

(Translation)

Motion on “Protecting the interests of small depositors of banks”
to be moved by Hon LAU Chin-shek

at the Legislative Council meeting
on Wednesday, 14 February 2001

Wording of the Motion

“That this Council is concerned about the substantial increase in charges by some
banks on their small depositors, and its impact on the elderly and the disadvantaged
groups in the community; to enhance the transparency of the charging policies of
banks and protect the interests of depositors, this Council urges the Government to
give statutory effect to the Code of Banking Practice, expressly stipulate the penalties
for non-compliance, and examine at the same time whether bank charges should be
regulated through legislative means.”


